
De heer A.O., 

 

feitelijk als inwoner, maar namens de vrijwel slapende 'werkgroep Duurzaam Hilversum', onderdeel 

van stichting Hilversum Verbonden 

 

In grote lijnen mijn betoog 

 

Korte intro over de hoedanigheid waarmee ik daar zit, niet namens HilverZon, maar natuurlijk wel met 

de kennis van HilverZon. Feitelijk namens mezelf, en ook namens een werkgroep die enerzijds niet 

erg zichtbaar actief is, maar anderzijds wel degelijk een netwerk vormt en waaruit heel wat 

duurzaamheidsinitiatieven voortkomen 

 

De context. 

Vorig jaar was ik blij verrast met de Inspiratiebijeenkomst Omgevingseducatie van 'Vrienden van het 

Gooi en Omgevingseducatie'. De samenwerking die daar gevonden is en het doel dat geschetst werd 

zijn voor mijn gevoel nagenoeg gelijk aan het doel van het Groen Manifest. 

Volgens mij krijgt dit onderwerp langzaamaan meer aandacht, maar nog lang niet genoeg, want DIT 

IS BELANGRIJK. 

 

Ter zake - waarom spreek ik in? 

Behoud van ons erfgoed en landschap is heel belangrijk, maar het is niet het enige thema van deze tijd. 

Ik mis in dit voorstel een link met die grote opgave waar we voor staan; de verduurzaming van onze 

samenleving en onze leefomgeving.  

Deze opgaves hebben veel met elkaar te maken, al is het maar omdat deze thema's geregeld elkaar in 

de weg zitten. 

Toch zullen we ze in mijn ogen beide moeten realiseren. 

 

De wens die uit dit voorstel spreekt negeert deze realiteit. 

Het is voor mijn gevoel onwenselijk wanneer we de doelstellingen van het Groen Manifest na gaan 

streven zonder ons vooraf te realiseren dat deze doelstellingen in sommige gevallen strijdig gaan zijn 

met de verduurzaming van onze leefomgeving. 

Ik zou liever zien dat we tot een gezamenlijke benadering van onze leefomgeving komen; met respect 

voor erfgoed en landschap, maar in de wetenschap dat de wereld verandert en om oplossingen 

schreeuwt. Oplossingen die onze leefomgeving gaan veranderen. We moeten die verandering niet bij 

voorbaat dichttimmeren. 

 

We wekken nu pas enkele procenten van onze energie duurzaam op, dat moet vele malen meer 

worden. Dat zal zichtbaar zijn.  

Verder gaan klimaatwijziging en energietransitie nog om maatregelen vragen die we nu niet kunnen 

overzien. Hoe denken we dat te gaan doen zonder invloed te hebben op onze leefomgeving? 

Het is naar mijn mening nastrevenswaardig om de unieke landschaps- en groen-blauwe kwaliteiten te 

behouden, maar we kunnen ze niet heilig verklaren want dan halen we die andere doelen niet. 

Om het wat scherper uit te drukken: Unieke landschaps- en groen-blauwe kwaliteiten die onder water 

staan komen ook niet tot hun recht. 

 

Overigens; ik ken het MIRT niet, maar ik kan me zo voorstellen dat ook hierin nog weinig aandacht is 

voor de gevolgen van klimaatwijziging en energietransitie.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

De heer A.O. 

 


